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ACTA DE LA SESSIÓ DEL CLAUSTRE DE LA UNIVERSITAT DE VALÈNCIA DEL DIA 26 DE 
FEBRER DE 2025 

 

A la ciutat de València, a les 9 hores i 30 minuts del dia 26 de febrer de 2025, a l’Aula 
Magna de la Facultat de Medicina i Odontologia, sota la presidència de la Sra. rectora i 
amb la presència dels claustrals que es relacionen en l’annex I, es reuneix en sessió 
ordinària el Claustre de la Universitat de València per tractar l’ordre del dia següent: 

Punt 1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió del Claustre de 24 de juliol de 2024. 

Punt 2. Elecció de membres de diversos òrgans col·legiats. 

 Mesa del Claustre: 

- Un suplent representant claustral de l’estudiantat. 

Consell de Govern: 

- Un representant claustral del personal investigador en formació. 

- Un representant claustral de l’estudiantat. 

Comissió d’Estatuts: 

- Un representant claustral del personal investigador en formació. 

- Un representant claustral de l’estudiantat. 

Comissió de Professorat: 

- Un representant de l’estudiantat. 

- Un representant del personal tècnic, de gestió i d’administració i serveis. 

Comissió d’Investigació: 

- Un representant del personal investigador en formació. 

Comissió Electoral: 

- Dos suplents representants del personal docent i investigador doctor amb 
vinculació permanent. 

- Un suplent representant de l’estudiantat. 

Sindicatura de Greuges: 

- Elecció, si escau, de vicesíndic o vicesíndica de PTGAS. 

Punt 3. Informe de la Sra. rectora. 
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Punt 4. Informe de la Sindicatura de Greuges corresponent al curs acadèmic 2023-
2024. 

Punt 5. Torn obert de paraules. 

 

La Sra. rectora obri la sessió i comunica als membres del Claustre que, per acord de la 
Mesa del Claustre celebrada el dia 19 de febrer de 2025, va a moderar la sessió la 
professora María Pilar Serra Añó. 

A continuació, la Sra. rectora dona la paraula a la Sra. secretària general. 

La Sra. secretària general María Elena Olmos Ortega informa que, amb data de hui, el 
nombre total de membres del Claustre és de 273. Les persones assistents es relacionen 
en l’annex I. 

Així mateix, tenint en compte les vacants i les absències justificades per baixes 
temporals o permisos oficials comunicats a la Secretaria General pels serveis 
administratius corresponents, a l’efecte del que preveu l’article 10, punt 4, del 
Reglament de règim intern del Claustre, l’estimació del quòrum és de 133 claustrals en 
primera convocatòria i de 88 en segona. 

A continuació, informa que va a nomenar dos interventors per a cadascuna de les 
urnes per a la votació del punt 2. 

Seran interventors d’urna les persones següents: 

– Per a l’urna de l’estudiantat: Francisco González Ferrandis i Miguel Ángel Lavara 
Hortelano. 

– Per a l’urna del PDI, PIF i PTGAS “A-L”: Ramón Esteban Romero i Rafael Fernández 
Maximiano. 

– Per a l’urna del PDI, PIF i PTGAS “M-Z”: José Manuel Pastor Monsálvez i Virgilio Pérez 
Giménez. 

 

Seguidament, la Sra. moderadora dona pas al punt 1 de l'ordre del dia. 

 

Punt 1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió del Claustre de 24 de juliol de 2024.  

La Sra. moderadora dona la paraula a la Sra. secretària general. 

La Sra. secretària general comunica al Claustre que l’acta ha estat a la web de la 
Secretaria General i que se n’ha enviat una còpia a tots els centres i els serveis generals 
i que no s’ha presentat cap esmena a la mateixa dins el termini reglamentari. Per tant, 



	 3	

en aplicació de l'article 22 del Reglament de règim intern del Claustre, es pren l’acord 
següent: 

ACUV 1/2025: “Aprovar l’acta de la sessió de 24 de juliol de de 2024”. 

A continuació, la Sra. moderadora dona pas al punt 2 de l’ordre del dia. 

 

Punt 2. Elecció de membres de diversos òrgans col·legiats. 

 Mesa del Claustre: 

- Un suplent representant claustral de l’estudiantat. 

Consell de Govern: 

- Un representant claustral del personal investigador en formació. 

- Un representant claustral de l’estudiantat. 

Comissió d’Estatuts: 

- Un representant claustral del personal investigador en formació. 

- Un representant claustral de l’estudiantat. 

Comissió de Professorat: 

- Un representant de l’estudiantat. 

- Un representant del personal tècnic, de gestió i d’administració i serveis. 

Comissió d’Investigació: 

- Un representant del personal investigador en formació. 

Comissió Electoral: 

- Dos suplents representants del personal docent i investigador doctor amb 
vinculació permanent. 

- Un suplent representant de l’estudiantat. 

Sindicatura de Greuges: 

- Elecció, si escau, de vicesíndic o vicesíndica de PTGAS. 

La Sra. moderadora dona la paraula a la Sra. secretària general. 

La Sra. secretària general informa que, finalitzat el termini de presentació, les 
candidatures són les següents: 

MESA DEL CLAUSTRE 
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Per a la plaça de representant suplent de l’estudiantat no s’ha presentat cap 
candidatura. 

Per tant, queda vacant una representació suplent de l’estudiantat. 

CONSELL DE GOVERN 

Per a la plaça de representant del personal investigador en formació s’ha presentat la 
Sra. Zaira Torres Romero, de la Facultat de Psicologia i Logopèdia. 

Per a la plaça de representant de l’estudiantat s’han presentat el Sr. Marc Souan 
Martínez de la Facultat de Ciències Socials i el Sr. Joan Úbeda Gironés de la Facultat 
d’Infermeria i Podologia. A més, no ha estat admesa la candidatura del Sr. Luis Jaime 
Espinosa Dickinson de la Facultat de Física perquè no és claustral, condició 
indispensable per a ser membre del Consell de Govern. 

Per tant, es proclama automàticament electa sense necessitat de votació, per haver-se 
presentat el mateix nombre de candidatures que llocs a cobrir, com a representant del 
personal investigador en formació en el Consell de Govern, la Sra. Zaira Torres Romero. 

D’altra banda, per al col·lectiu de l’estudiantat, al haver-se presentat més candidatures 
que llocs a cobrir, és necessari fer la votació. 

COMISSIÓ D’ESTATUTS 

Per a la plaça de representant del personal investigador en formació s’ha presentat la 
Sra. Zaira Torres Romero, de la Facultat de Psicologia i Logopèdia. 

Per a la plaça de representant de l’estudiantat s’ha presentat el Sr. Gonzalo Prats 
Santori, de la Facultat d’Economia. 

Per tant, es proclamen automàticament electes sense necessitat de votació, per haver-
se presentat el mateix nombre de candidatures que llocs a cobrir, la Sra. Zaira Torres 
Romero com a representant del personal investigador en formació, i el Sr. Gonzalo 
Prats Santori com a representant de l’estudiantat en la Comissió d’Estatuts. 

COMISSIÓ DE PROFESSORAT 

Per a la plaça de representant de l’estudiantat no s’ha presentat cap candidatura. 

Per a la plaça de representant del personal tècnic, de gestió i d’administració i serveis 
s’ha presentat la Sra. Gloria Royo de León Parra, de la Facultat de Medicina i 
Odontologia. 

Per tant, es proclama automàticament electa sense necessitat de votació, per haver-se 
presentat el mateix nombre de candidatures que llocs a cobrir, la Sra. Gloria Royo de 
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León Parra, com a representant del personal tècnic, de gestió i d’administració i serveis 
en la Comissió de Professorat. 

D’altra banda, queda vacant una representació de l’estudiantat. 

COMISSIÓ D’INVESTIGACIÓ 

Per a la plaça de representant del personal investigador en formació no s’ha presentat 
cap candidatura. 

Per tant, queda vacant una representació suplent del personal investigador en 
formació. 

COMISSIÓ ELECTORAL 

Per a les dues places de representants suplents del personal docent i investigador 
doctor amb vinculació permanent, no s’ha presentat cap candidatura. Informa que no 
ha estat admesa la candidatura presentada pel Sr. Genaro Galán Gil, ja que és professor 
associat d’institucions sanitàries concertades i no personal docent i investigador doctor 
amb vinculació permanent. 

Per a la plaça de representant suplent de l’estudiantat, no s’ha presentat cap 
candidatura 

Per tant, queden vacants dues representacions suplents del personal docent i 
investigador doctor amb vinculació permanent i una representació suplent de 
l’estudiantat. 

SINDICATURA DE GREUGES 

Informa que la vicesíndica de Greuges del personal tècnic, de gestió i d’administració i 
serveis, María Cristina García Ostbye, va presentar la seua renúncia al càrrec el passat 
25 de novembre de 2024. D’acord amb l’article 235 dels Estatuts de la Universitat de 
València, els vicesíndics o vicesíndiques de Greuges són elegits, a proposta del síndic o 
síndica de Greuges, entre els membres de la comunitat universitària pel Claustre, 
sempre que aquesta majoria supere un terç del nombre total dels seus membres. 

En conseqüència, la Sra. síndica de Greuges proposa com a vicesíndica la Sra. Carmen 
Sánchez Cebriá, personal tècnic, de gestió i d’administració i serveis adscrita al Servei 
de Relacions Internacionals i Cooperació. 

Per la qual cosa, informa que, en aquest cas, cal fer la votació, en la que votaran tots 
els membres del Claustre, i que per a que la candidata puga ser proclamada com a 
vicesíndica de Greuges, serà necessària una majoria amb, com a mínim, 92 vots 
favorables. 
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Per tant, l’estudiantat votarà, en urna separada, per a l’elecció del seu representant al 
Consell de Govern i a la vicesíndica de Greuges, en les paperetes de color groc. 

La resta de membres del Claustre (PDI, PIF i PTGAS) votaran a la vicesíndica de Greuges 
en dues urnes, distribuiïdes de l’A a l’L i de l’M a la Z, en les paperetes de color blanc. 

Seguidament, la Sra. secretària general prega als interventors d’urna que s’apropen a 
les urnes. 

Després de totes les informacions donades, s’inicia la votació. 

Finalitzada la votació i l’escrutini, es fa públic el resultat següent: 

CONSELL DE GOVERN 

Estudiantat: 

- Marc Souan Martínez: 6 vots. 

- Joan Úbeda Gironés: 16 vots. 

SINDICATURA DE GREUGES 

Vicesíndica de Greuges de PTGAS 

Carmen Sánchez Cebriá: 116 vots a favor i 13 vots en blanc. 

Per la qual cosa, es prenen els acords següents: 

ACUV 2/2025: "Proclamar vacant en la Mesa del Claustre una representació 
suplent de l’estudiantat claustral”. 

ACUV 3/2025: “Proclamar membres del Consell de Govern els claustrals 
següents: 
· Personal investigador en formació: 
- Zaira Torres Romero (Facultat de Psicologia i Logopèdia). 
· Estudiantat: 
- Joan Úbeda Gironés (Facultat d’Infermeria i Podologia)”. 

ACUV 4/2025: “Proclamar membres de la Comissió d’Estatuts els claustrals 
següents: 
· Personal investigador en formació: 
- Zaira Torres Romero (Facultat de Psicologia i Logopèdia). 
· Estudiantat: 
- Gonzalo Prats Santori (Facultat d’Economia)”. 
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ACUV 5/2025: “Proclamar membre de la Comissió de Professorat la 
persona de la comunitat universitària següent, així com la representació 
que queda vacant: 
· Estudiantat: 
- Vacant. 
· Personal tècnic, de gestió i d’administració i serveis: 
- Gloria Royo de León Parra (Facultat de Medicina i Odontologia)”. 

ACUV 6/2025: “Proclamar vacant en la Comissió d’Investigació la 
representació del personal investigador en formació”. 

ACUV 7/2025: “Proclamar vacants en la Comissió Electoral, dues 
representacions suplents del personal docent i investigador doctor amb 
vinculació permanent i una representació suplent de l’estudiantat”. 

ACUV 8/2025: “Proclamar com a vicesíndica de Greuges de la Universitat 
de València a Carmen Sánchez Cebriá, membre del personal tècnic, de 
gestió i d’administració i serveis, adscrita al Servei de Relacions 
Internacionals i Cooperació”. 

A continuació, la Sra. moderadora dona pas al punt 3 de l’ordre del dia. 

 

Punt 3. Informe de la Sra. rectora. 

La Sra. moderadora informa que la Mesa del Claustre va decidir que, per a presentar 
aquest punt, la Sra. rectora disposa com a màxim de 30 minuts. Així mateix, qui vullga 
demanar la paraula en aquest punt, ho pot fer alçant la mà o preferentment entregant 
la credencial a la Mesa del Claustre abans que acabe la presentació del punt per part 
de la Sra. rectora. Depenent del nombre de sol·licituds de paraula, els claustrals 
disposaran d’1 o 2 minuts o menys per a intervenir. 

La Sra. moderadora dona la paraula a la Sra. rectora.  

La Sra. rectora diu que, com en cada sessió del Claustre, vol que les seues primeres 
paraules siguen d’agraïment als membres del Claustre pel seu compromís en la gestió 
universitària. Gràcies a la seua generositat de representar als companys i companyes 
de cadascun dels estaments que composen la Universitat de València, és possible una 
governança participativa i democràtica, tal i com es va contemplar en la Llei de 
Reforma Universitària que ens va permetre transicionar, fa ja 40 anys, dels sistema 
universitari centralista, controlat per les autoritats estatals, al desplegament dels dret 
recollits en la Constitució espanyola que ens són propis, el dret a l’ensenyament, en el 
nostre cas, a l’ensenyament superior, el dret a la investigació, el desplegament de la 
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llibertat de càtedra i el tan anhelat dret a la autonomia universitària, que com ben bé 
sabeu, de facto queda moltes vegades enterbolida, especialment en comparació amb 
el sistema privat que està creixent, especialment amb el suport de molts governs 
autonòmics, que també poden condicionar l’autonomia universitària a través de 
l’assignació de recursos financers. 

Els principals rànquings ens situen com la segona de les universitats d’Espanya, en 
posicions capdavanteres a nivell europeu i, en el cas de diferents àrees de 
coneixement, ens situen com la primera universitat espanyola. No siguen aquestes 
paraules de complaença, sinó de reconeixement al treball que cada dia fan milers de 
persones a la nostra Universitat. Reconeixement també als nostres estudiants i 
estudiantes, que amb els seus resultats acadèmics, ens situen també en nivells de 
rendiment acadèmic d’avantguarda. 

En definitiva, una Universitat que inicia aquest segon quart del segle XXI celebrant els 
seus 525 anys d’història.  

Siguen, doncs, aquestes primeres paraules de reconeixement al vostre treball i també a 
totes les persones que, al llarg de la dictadura franquista, lluitaren pel restabliment de 
la democràcia i el desplegament d’un Estat de dret. 

Actualment, ens trobem en el temps d’adaptació a la nova llei que regula aquest dret 
constitucional, la Llei Orgànica del Sistema Universitari, la LOSU. Una llei en relació a la 
qual, advertirem en el seu moment al Govern central del conjunt d’inconvenients de 
desplegament que anava a tenir. Un d’ells, els efectes sobre la plantilla de professorat. 
Açò ha obligat, com insistirem en els successius informes emesos des de la Comissió 
Sectorial de Professorat de CRUE Universidades Españolas, que ella va presidir, a 
incrementar el finançament per a les places de professorat ajudant doctor. Així, 
finalment, el passat 18 de novembre, signarem el conveni conjunt de la Comunitat 
Valenciana, corresponent al programa María Goyri d’incorporació de talent docent i 
investigador, que suposarà el finançament, per part del Govern d’Espanya, de 426 
places de professorat ajudant doctor i, per la Generalitat Valenciana, de 281 places 
més, sumant un total de 707 places en la Comunitat Valenciana. 

En qualsevol cas, des del Consell de Direcció de la Universitat de València, continuem 
amb la política d’aquest Rectorat, d’aquests darrers anys, que és aconseguir quantes 
més places possibles de professorat ajudant doctor i quantes més places possibles per 
a la promoció del nostre professorat. 

El programa María Goyri suposa a la Universitat de València la dotació de 149 places de 
professorat ajudant doctor en el curs 2024-2025, que esperem seran finançades pel 
Ministeri. Però cal ressenyar que, en els dos cursos anteriors, sense finançament 
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addicional, la Universitat de València va crear 80 places d’ajudant doctor. D’altra banda, 
a través de les ofertes públiques d’ocupació de 2022 a 2024, hem disposat de 462 
places destinades a l’estabilització i a la promoció del PDI, amb més de 81 places per a 
la incorporació de personal investigador amb el certificat I3 a les categories 
permanents a què estiguen acreditats. 

Així, estem fent possible que tot el professorat ajudant doctor puga accedir a places 
permanents, fins i tot, abans de la finalització dels 6 anys de contracte d’ajudant doctor. 
Si estan, per suposat, acreditats, poden sol·licitar la seua estabilització i, a més, es 
garanteix la funcionarització del professorat permanent laboral i la promoció a càtedra 
del professorat titular d’universitat, a més de la possibilitat d’estabilització per a una 
part del professorat associat també acreditat. 

Igualment, des de l’any 2022, en la plantilla de personal tècnic, de gestió i 
d’administració i serveis, la Universitat de València ha creat, en aquests tres anys, un 
total de 171 places i ha transformat un total de 17. En total, 188 places en tres anys, 
que es corresponen 59 d’elles al grup A1, 52 en A2, dues places de transformació en 
grup B, i 75 places del grup C1. Tot açò en un context de taxa de reposició que continua 
restringint l’estabilització i la millora de la plantilla de la Universitat i que continuem 
demanant que siga suprimida, tal com el Govern va prometre que faria en 2025.  

Dona les gràcies a la Vicegerència de Recursos Humans i als serveis de Recursos 
Humans, tant de PTGAS com de PDI, i a les diferents comissions i tribunals implicats en 
la tramitació i la selecció de tot aquest ampli conjunt de persones que s’han incorporat 
a la Universitat de València, a més de totes aquelles que han vist, al llarg dels darrers 
dos anys, consolidats els seus llocs de treball, en aplicació del Reial Decret que ens 
permetia generar places d’estabilització sense que computaren en la taxa de reposició 
d’efectius. Dona les gràcies al Vicerectorat d’Ordenació Acadèmica i Professorat, a la 
Gerència i a totes i a tots pel seu treball. 

Seguint amb aquest informe, la Sra. rectora informa, pel que fa a qüestions legislatives, 
que s’ha publicat el Reial Decret 1251/2024, de 10 de desembre, pel qual es modifica el 
Reial Decret 103/2019, d’1 de març, que aprova l’Estatut del Personal Investigador 
Predoctoral en Formació. Es tracta d’una modificació legislativa per tal d’adaptar-se a la 
nova regulació establerta per al contracte predoctoral. 

En un altre ordre de coses, al mes de desembre de 2024, es va comunicar la sentència 
de la Sala d’allò Social del Tribunal Superior de Justícia de la Comunitat Valenciana, 
relativa a la demanda interposada per un conjunt de professores i professors associats 
contra la Universitat de València, per vulneració del dret fonamental a la no 
discriminació i igualtat, en relació a les retribucions percebudes com a professorat 
associat, en comparació amb les percebudes pel professorat a temps complet. La 
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sentència desestima la demanda i absol a la Universitat de València com a part 
demandada de les pretensions de les persones demandants, essent una sentència 
ferma que sols pot ser recorreguda en cassació per unificació de doctrina. 

La Sra. rectora acaba aquesta part de la seua intervenció informant que desplegant les 
línies pressupostàries aprovades per aquest Claustre, el Consell de Govern i 
posteriorment el Consell Social, van aprovar un pressupost per a 2025 de 500 milions 
d’euros. Però arribar ací no ha estat un camí fàcil, sense les garanties d’un pla 
plurianual de finançament, hi han hagut moltes negociacions, primer entre les cinc 
universitats públiques i després amb la Generalitat Valenciana. Si açò sempre es 
complicat, ara cal afegir la irrupció de la DANA i les seues conseqüències 
catastròfiques, també amb efectes econòmics sobre les institucions, amb una pròrroga 
pressupostària. Agraeix el treball i la dedicació del Vicerectorat d’Economia i 
Infraestructures i de la Gerència, en companya de la Vicegerència de Coordinació 
Econòmica i de Serveis, per a poder presentar aquest pressupost. 

Certament, vivim temps complexos, som conscients, i temps d’aplicació de nombrosos 
recursos per a recuperar-nos de la catàstrofe provada per la DANA del 29 d’octubre del 
passat any. Eixe dia, la història del sud de la ciutat de València, la seua àrea 
metropolitana sud i diferents zones, tant del sud com de l’oest de la nostra província, 
canvià radicalment. Com sabeu, el Comitè d’Emergències de la nostra Universitat va 
adoptar en aquell moment dues decisions que va desplegar com a rectora, i que 
després han estat objecte d’una banda de controvèrsia i d’altra d’una pregunta 
recurrent: de quina informació disposava la Universitat de València per a prendre la 
decisió de suspendre les classes el dia abans de la inundació per la DANA i per declarar 
el nivell d’emergència de suspensió d’activitats el mateix dia, poc abans del migdia?. La 
resposta és ben evident, les dades que eren ja públiques. Les dades de previsions 
meteorològiques amb les quals hem treballat altres vegades per a adoptar les mateixes 
decisions que aquesta vegada: suspendre les activitats docents del dimarts 29, assolint 
el nivell d’emergència UV2 i que el mateix dimarts en decretar-se un nivell d’alerta roja, 
aconsellà passar al nivell 3 i, per tant, suspendre la resta d’activitats no essencials als 
nostres campus i instal·lacions a mitjan matí. 

Com sempre, aquestes decisions no foren exceptes de crítica. Ho ha explicat als mitjans 
de comunicació, quan li han preguntat per la informació de què disposàvem per 
prendre una decisió que va esdevenir encertada. Decisions que es basen en dades 
públiques disponibles i en posar per davant de tot la raó, la ciència i les persones. 
Perquè aquesta és una institució científica, una universitat pública al servei de la 
societat valenciana, una universitat pública que vetla pel benestar de les persones. 
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Sempre ho ha dit i ho tornarà a repetir les vegades que faça falta, el primer les 
persones. 

La gestió de la crisi de la DANA per part de la Universitat de València ha estat un 
exemple posat en valor, tant pels mitjans de comunicació com pel Govern d’Espanya, i 
així s’ha expressat al Congrés dels Diputats també i al mateix Parlament Europeu. Un 
exemple de responsabilitat, de gestió participativa i d’empatia. Dona les gràcies a totes 
les persones que han participat en aquests processos de presa de decisions i, 
especialment, al Comitè d’Emergències de la nostra Universitat. 

La riuada va colpejar de tal manera el nostre entorn més pròxim, les persones, els seus 
domicilis, les seues propietats, el seus vehicles, de forma que, d’un dia per a un altre, la 
vida va canviar dramàticament per a elles i per a ells.  

Pel que fa a l’impacte sobre la nostra comunitat universitària, es va veure afectat, en 
diferent grau, el 19% de l’estudiantat, 9.300 estudiantes i estudiants. També vora un 
20% de la plantilla de personal, 1.800 treballadores i treballadors, professorat, personal 
investigador i personal tècnic, de gestió i d’administració i serveis i, a més, 
treballadores i treballadors d’empreses prestadores de serveis a la nostra Universitat. 

La greu afectació sobre les infraestructures de transport i la xarxa viària de la zona 
afectada, va dur a la Generalitat Valenciana a sol·licitar a les universitats que passarem 
a un mode de docència en línia, per tal de no sobrecarregar el serveis públics de 
transport minvats per la catàstrofe. 

Així, en un primer moment, la nostra preocupació era identificar el volum de persones 
afectades a la nostra Universitat i com repercutiria aquesta mesura l’activitat docent i, 
per descomptat, saber si l’estudiantat afectat, en funció del grau en que li havia 
colpejat aquesta catàstrofe, es trobaria en condicions de seguir la docència i en quin 
termini, a més de les seues circumstàncies socioeconòmiques sobrevingudes per la 
riuada. Així, a través d’un qüestionari en línia obtingueren la informació de la situació 
del personal universitari i de l’estudiantat. I en adoptar-se la decisió de docència en 
línia, aplicarem un qüestionari per avaluar l’impacte de seguiment de la docència en un 
primer moment. 

En total, 381 estudiantes i estudiants, això és, un 4% del total de l’estudiantat potencial 
afectat i un 0,8% del total del nostre estudiantat, varen manifestar diferents problemes 
i necessitats. D’aquests 381 estudiants, 115 havien declarat necessitar suport 
tecnològic. Realitzades les tasques de gestió, finalment, 56 estudiants declinaren 
l’oferiment per haver-se restablert les seues condicions de connectivitat, i va estar 
impossible contactar, ni telefònicament ni per correu, amb altres 8 estudiants. Així, 
finalment, han estat 51 estudiants els que han requerit suport tecnològic. És a dir, el 
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0,5% del total de l’estudiantat potencialment afectat, requeria de suport tecnològic 
que els hem prestat en forma d’ordinadors i connexions a internet, com ja férem també 
en la pandèmia passada. 

Pel que fa a la situació de les pràctiques externes, el 93% de l’estudiantat va poder 
continuar-les en les dates inicialment previstes. El 67% de l’alumnat no va veure 
afectada la seua pràctica per la DANA i el 26% sí es va veure afectat, en major o en 
menor mesura, però ha pogut continuar de manera presencial o, per un període 
transitori, en forma semi presencial o en línia. El 7% de l’estudiantat no ha continuat la 
seua pràctica com estava prevista i s’han buscat solucions alternatives. Dona les gràcies 
a la Sra. vicerectora de Formació Permanent, Transformació Docent i Ocupació i al seu 
equip per aquest treball. 

La Sra. rectora dona les gràcies novament a totes i a tots, començant pel Consell de 
Direcció de la Universitat, els deganats i direcció de centres i els seus equips, els 
departaments, el professorat, els serveis crítics en aquesta situació, com foren el Servei 
d’Informàtica, el vicerectorat competent en tecnologies, UVcomunicació i també a tot 
l’estudiantat. Creu que fórem, una vegada més, exemple de la nostra capacitat de 
resiliència i de contribució a la societat valenciana, en una situació tan complexa i 
dramàtica com aquesta. 

Per això, en aquests moments, no podem deixar d’oblidar totes les persones de la 
comunitat universitària que participaren com a voluntaris i voluntàries en les tasques 
de neteja, també a totes les iniciatives que es dugueren a terme i que continuen en 
marxa, perquè la crisi no ha finalitzat, no ens podem oblidar. 

Així, en el marc del que hem anomenat Programa d’Ajudes i Recuperació Post DANA, 
desplegarem un conjunt d’iniciatives que classificarem com immediates, adreçades a la 
comunitat universitària i adreçades a la societat i a les institucions. Així entre les 
immediates foren: ajornament del cobrament de la matrícula per a l’estudiantat 
afectat, suport al voluntariat de la zona 0 en coordinació amb ajuntaments de zones 
afectades, cessió d’aules a escoles i instituts, creació d’un centre logístic de transport al 
Campus de Tarongers.  

Entre les accions adreçades a la comunitat universitària: beques per a les persones de 
la Universitat afectades per la DANA, suport d’equipament per a persones de la 
Universitat afectades per la DANA, programa d’assessorament jurídic gratuït a la 
comunitat universitària, programa d’atenció psicològica gratuïta a la comunitat 
universitària, programa d’assistència en quiropodia gratuïta a la comunitat 
universitària, suport a la mobilitat. 
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Entre les accions adreçades a la societat i a les institucions: materials per als centres 
educatius, suport a la reestructuració i reconstrucció de biblioteques, recuperació 
d’obres d’art contemporani afectades, equipament per a centres esportius, 
reacondicionament d’equipaments informàtics per a les persones afectades per la 
DANA, el programa Salvem les Fotos. 

Després d’aquesta enumeració, siguen aquestes paraules per agrair la disposició de la 
comunitat universitària d’un programa d’atenció psicològica gratuïta a la nostra Clínica 
Psicològica, als serveis de suport per atendre les necessitats de les persones, la Clínica 
Jurídica per la Justícia Social de la Facultat de Dret. 

Aportant un poc més d’informació sobre aquests programes, 104 consultes jurídiques 
de membres de la comunitat universitària i també 88 estudiants i 26 membres del 
nostre personal atesos en la Clínica Psicològica. 

Treballarem amb la Generalitat i amb ajuntaments per tal de poder contribuir a 
canalitzar les persones que volien ajudar i no sabien com fer-ho. Posarem 7 autobusos 
per poder desplaçar membres de la comunitat universitària a donar suport a les 
tasques de neteja, atenent a les necessitats dels ajuntaments. Dona les gràcies a la Sra. 
vicerectora de Sostenibilitat, Cooperació i Vida Saludable per aquesta coordinació. 

Posarem en funcionament un programa específic d’ajornament de pagament de rebuts 
de matrícula pendents de cobrament, sol·licitant un total de 163 estudiantes i 
estudiants, això és el 1,9% del total de l’estudiantat afectat. I per tal de donar suport a 
l’estudiantat afectat, una convocatòria també extraordinària i específica de beques a 
l’estudiantat afectat per la DANA per un import d’1.600.000 euros amb càrrec al 
pressupost de la Universitat de València, el que necessàriament va suposar i suposarà 
ajustaments en els comptes de la Universitat, però és necessari i açò ha de ser 
prioritari. 

La Sra. rectora diu que posteriorment al nostre anunci, s’han fet públiques altres 
convocatòries com la del Banc Santander i la del Ministeri d’Universitats, totes dues 
extraordinàries i específiques adreçades a l’estudiantat afectat per la DANA. 

El passat 20 de febrer es resolgueren provisionalment les ajudes, amb un total de 490 
ajudes concedides que començaran a fer-se efectives d’immediat. D’elles, 176 foren 
per a casos molt greus, amb una aportació de 2.500 euros per persona; 269 es 
consideraren casos greus, amb una ajuda de 2.000 euros per persona; i 45 ajudes per a 
a situacions considerades com moderades, amb una concessió de 1.500 euros per 
persona. Informa que situacions molt greus són la pèrdua total de l’habitatge, ocupació 
o activitat econòmica, incapacitat, discapacitat, malaltia greu o defunció d’un membre 
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sustentador econòmicament de la unitat familiar, situacions que suposen una reducció 
permanent d’ingressos. 

D’aquests 490 estudiants i estudiantes, totes aquelles persones que no tinguen beca 
del Ministeri o no hagen demanat la beca de la Conselleria, tindran de forma directa 
l’ajuda de matrícula de la Universitat de València, sense tindre en compte els requisits 
econòmics ni acadèmics. La nostra ajuda de matrícula que com sempre es publica 
després d’adjudicar-se les beques del Ministeri i de la Conselleria. Vol destacar també 
que dels 176 casos molt greus, aquelles estudiantes i estudiants que hagen demanat la 
beca del Banc Santander rebran, a més dels 2.500 euros aportats per la Universitat de 
València, 2.000 euros addicionals aportats pel Banc Santander, ascendint així a un 
import total de 4.500 euros per estudiant en situació molt greu.  

També estem a l’espera i insistim en aconseguir-la, l’autorització de la Generalitat 
Valenciana per desplegar un programa propi d’ajuda social per a la nostra plantilla 
afectada, que no es pot aplicar sense l’autorització del Consell de la Generalitat 
Valenciana, atenent a que està completament exclòs d’acord amb la normativa vigent 
actualment. 

Així mateix, obrirem un compte bancari al qual es poden aportar fons, via 
transferència, bizum i també a través de la targeta de crèdit. Pel que fa a la recaptació 
de fons dels comptes universitaris, ja està en marxa el programa d’ajudes de la 
Fundació General de la Universitat de València per a la recuperació d’instruments 
musicals, adreçades a pal·liar les conseqüències produïdes per la DANA. El programa de 
recuperació d’obres d’art contemporànies, el programa de reconstrucció de 
biblioteques públiques i el programa Salvem les Fotos, adreçat a recuperar el patrimoni 
fotogràfic de les famílies. Aquest programa ha tingut una ampla repercussió als mitjans 
de comunicació, no sols a nivells d’Espanya, sinó a nivell internacional, per la magnitud 
del treball que està desplegant-se des de la iniciativa liderada per la Sra. vicerectora de 
Cultura i Societat, Ester Alba. 

Així, es treballa amb les altres universitats públiques valencianes, l’equip del Museu de 
la Diputació de València l’Etno junt el Màster de Mediació Cultural, l’equip de reserva 
de memòria etnogràfica que lidera a la Universitat de València la professora Beatriz 
Santamarina i el treball de l’àrea de patrimoni de la Universitat de València que 
coordina la professora Marisa Vázquez, de la Facultat de Geografia i Història. 

Per fer un resum de les múltiples accions realitzades, disposem de cinc laboratoris 
sobre el terreny, Algemesí, Alfafar, Alaquàs, Torrent i Utiel, treballem amb els seus 
ajuntaments que ens han cedit espais i amb els museus de les àrees com el Museu de 
Villagordo del Cabriel, Comarcal de l’Horta Sud, Rajoleria de Paiporta i el Palmito 
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d’Aldaia, a més de la important col·laboració de la Facultat de Geografia i Història i del 
Meseu d’Història Natural de la nostra Universitat. 

A Algemesí, s’ha treballat amb artistes locals afectats, associacions i tallers de joves 
artistes que han vist afectada tota la seua obra i, en total, els equips liderats per la 
Universitat de València han atès 825 famílies i s’està treballant en la recuperació de 
vora 1.500.000 de fotografies. 

I acaba aquest repàs, informant que s’ha atès la crida de l’Ajuntament de Catarroja i la 
Fundació Antonia Mir, institucions amb les quals tenim conveni de col·laboració, per 
ajudar a la recuperació de més de 300 obres del Museu Antonia Mir que s’han vist 
afectades per la humitat i els microorganismes. Així, junt a una primera intervenció, es 
va fer un important treball d’evacuació de l’obra a Fira de València. 

Com es veu, un gran treball de col·laboració amb institucions culturals i ajuntaments 
per part de la nostra Universitat. Junt a aquestes accions, el treball de 
reacondicionament d’equipament informàtic, 83 ordinadors i 13 portàtils, entre d’altres 
elements, la recollida de material per a centres educatius organitzada per la Facultat de 
Magisteri i la Facultat de Filosofia i Ciències de la Educació, acció ja executada amb 
l’enviament a 43 centres de material educatiu, i el voluntariat socioeducatiu des de 
l’àrea d’Educació Social de la Facultat de Filosofia i Ciències de l’Educació amb tres 
autobusos de 40 estudiants que setmanalment presten voluntariat a Albal i a Alfafar, i 
és que la Universitat forma part d’eixe sistema educatiu que ha estat greument afectat. 

Per això, i atenent a la demanda de la Generalitat Valenciana, hem cedit l’ús de l’edifici 
del carrer Alcalde Reig, on s’imparteix el Màster d’Educació Secundària de la 
Universitat, i recordat per ser l’antiga seu de l’Escola Universitària de Magisteri, per a 
ubicar allí, per les seues característiques físiques i d’espai, el Col·legi Lluís Vives de 
Massanassa, escola tan greument afectada que en la inspecció d’eixe centre educatiu 
un treballador va perdre la vida. Siguen aquestes paraules de record i de condol, que 
ha traslladat, en nom de la comunitat universitària, a l’alcalde de Massanassa qui, a 
més, és membre del nostre Consell Social. Condol que estenem a totes les famílies 
víctimes de la DANA i les seus persones més pròximes i estimades. 

En aquest escenari, es varen suspendre les activitats del 525 aniversari de la 
Universitat, que s’han ajornat per al 2025. És moment també d’agrair la solidaritat 
d’altres universitats i xarxes universitàries de les quals la nostra Universitat forma part, 
per la seua voluntat de col·laborar en la recuperació post DANA. Creu que hi ha tres 
conceptes que han caracteritzat aquest temps per part de la Universitat de València: 
l’ajuda, l’empatia i la flexibilitat. 
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De totes les col·laboracions vol destacar la de la Feria Internacional del Libro de 
Guadalajara, la FIL, que a iniciativa del seu rector, doctor honoris causa per la nostra 
Universitat, va comprometre la donació de l’import dels tiquets d’entrada d’un dia de la 
FIL, per ajudar al sector del llibre valencià. El nostre edifici històric La Nau va acollir 
aquest acte de donació d’1.500.000 pesos mexicans, que són 75.000 euros, cedits a 
l’associació d’editors del País Valencià, per a ajudar al sector del llibre, editorials, 
llibreries i biblioteques municipals. 

Parlant del sector del llibre damnificat, nosaltres hem perdut 17.000 exemplars de 
publicacions de la Universitat de València, totes les exposicions emmagatzemades i que 
gràcies a les fortes mesures de seguretat de custòdies d’obres d’art, l’afectació dels 
nostres quadres patrimoni històric ha estat menor, però ha estat i seguim treballant en 
la seua recuperació. 

En altres línies de treball, la Universitat de València ha estat l’organitzadora de la 
primera Conferència d’Experts i Expertes sobre el Canvi Climàtic a la Mediterrània 
Ibèrica, sota la direcció dels professors de la Facultat de Geografia i Història, Joan 
Romero i Ana Camarasa. Les conclusions sobre estratègies i recomanacions les hem 
traslladat als representants democràtics i als poders públics de l’àrea mediterrània. 

D’altra banda, la investigació sobre l’afectació del regadiu valencià, dirigida pel 
professor Jorge Hermosilla, ha estat lliurada al Tribunal de les Aigües de València. I 
pròximament, la Universitat acollirà el Congrés SOS Heritage, gestió i salvaguarda del 
patrimoni cultural en emergències, dirigit per les professores de la Facultat de 
Geografia i Història Ester Alba i Marisa Vázquez. 

També, després de la reunió mantinguda entre l’alcaldessa de València i els rectors i les 
rectores de les universitats públiques de la ciutat de València, s’ha acordat reorientar 
les activitats integrades en el binomi universitat-ciutat i, per tant també, de les càtedres 
institucionals de la nostra Universitat, en les línies de treball de recuperació post DANA, 
de possibles actuacions de prevenció davant futures catàstrofes i en la recuperació i 
preservació del Parc Natural de l’Albufera. 

Informa també que la Universitat de València, a través de la seua Fundació General, 
acull l’oficina de recuperació cultural post DANA, que coordina Gestió Cultural 
Associació Valenciana de Professionals de la Cultura, per encàrrec directe del Ministeri 
de Cultura. 

Companys i companyes, hem d’evitar que la història es repetisca i hem de contribuir a 
la millora del nostre territori, per fer-lo més sostenible, per fer efectiu un creixement 
intel·ligent i inclusiu al servei del benestar de les persones, de totes les persones. 
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Continuant amb aquest informe, la Sra. rectora posa en coneixement que han seguit 
amb el compromís assumit per aquest Claustre i el nostre Consell de Govern, de 
conscienciar en relació a la situació de vulneració greu dels drets humans que està 
tenint lloc a la Franja de Gaza. Així hem acollit diferents activitats, com ara la 
conferència del professor Ilán Pappé, conegut per ser un prestigiós intel·lectual que 
està contribuint a la recuperació de la història de l’Estat d’Israel, amb el desplegament 
d’una contra narrativa de base científica. Una activitat complementària de l’exposició 
“Halt! Imatges que pensen” d’Artur Heras, que està oberta recentment al nostre Centre 
Cultural La Nau. 

En el cicle de conferències “Europa davant del seu propi destí”, una activitat planificada 
amb motiu del 525 aniversari de la Universitat, dirigit pels professors Joan Romero i 
José Luis Villacañas i coordinat per la professora i delegada de la rectora María Dolores 
Pitarch, la conferència del doctor Sami Naïr va abordar també la situació palestina i 
posteriorment en la conferència del professor Enzo Traverso es va mantenir un 
estimulant debat en relació al futur de Palestina. 

El passat dijous 23 de gener, el Paranimf de la Universitat de València va acollir la 
presentació del llibre “Palestina: heredar el futuro”. En aquest acte, celebrarem la 
presentació d’un obra que fa un repàs a la història de Palestina i un crit d’esperança cap 
al futur amb la notícia de l’alto el foc, intercanvi de presoners acordat entre Hamás i 
Israel amb la mediació dels Estats Units principalment. El que en aquell moment era un 
moment d’esperança, l’anhel de pau i de convivència, s’ha tornat setmanes després en 
perplexitat i rebuig internacional cap a la idea del president Trump de convertir Gaza 
en una zona turística de luxe, desplaçant el poble palestí, després del sistemàtic 
genocidi realitzat per Israel i de la destrucció dels seus habitatges, serveis públics i 
estructura productiva. Aquesta proposta és indefensable des de l’estricte respecte al 
dret internacional i, en concret, des de la garantia de l’estàndard internacional dels 
drets humans. Aquesta declaració de rebuig als plans del Govern dels Estats Units va 
ser un posicionament compartit pel nostre Consell de Govern en la seua darrera sessió, 
esdevenint així la primera universitat d’Espanya novament que s’expressa en defensa 
del futur del poble palestí.  

Una defensa en la que hem estat universitat pionera, una defensa del poble palestí i 
dels drets humans que ens ha dut a ser l’única universitat espanyola que ha estat 
denunciada en un jutjat. La Sra. rectora informa al Claustre que la Asociación Acción y 
Comunicación sobre Oriente Medio ha procedit a comparèixer davant del Jutjat d’allò 
Contenciós Administratiu número 8 de València denunciant l’acord del Consell de 
Govern del 28 de maig de 2024. En concret, aquesta associació posa en coneixement 
del Jutjat la decisió de la Universitat de València de no signar cap acord amb 
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universitats i centres de recerca d’Israel, reclamar a la Unió Europea que no permeta 
l’accés israelià al finançament d’I+D de programes europeus, el compromís 
d’intensificar la col·laboració amb el sistema científic palestí, la revisió de possibles 
relacions amb entitats i empreses que no complisquen el dret internacional 
humanitari, la instància al Govern d’Espanya de suspendre la cooperació militar i 
exportació d’armes a Israel, la recuperació de la jurisdicció universal per tal d’impedir la 
impunitat de crims de guerra, lesa humanitat i genocidi i instar al Govern espanyol a 
sumar-se a la demanda presentada per Sudàfrica contra Israel davant el Tribunal 
Internacional de Justícia. Segons els demandants, la Universitat de València hauria 
infringit el principi constitucional il·legal de no discriminació amb les universitats 
israelianes, per la mera condició de la seua nacionalitat i hauríem adoptat un acord 
contrari al principi de neutralitat i objectivitat dels poders públics. És l’objecte de la 
demanda l’acord de la Universitat de València, sol·licitant-se al Jutjat l’anul·lació de 
l’acord del Consell de Govern i que la Universitat faça pública difusió del que 
consideren és una situació de discriminació. 

La Sra. rectora informa al Claustre que, davant d’aquesta demanda, els Serveis Jurídics 
de la Universitat de València defensaran la institució amb tota la força dels nostres 
principis i valors, negant la denúncia de discriminació i reiterant el nostre compromís 
en favor de la pau, de la democràcia, de la llibertat i de la igualtat de les persones, així 
com el respecte al dret, especialment defensant sempre els drets humans. 

Continuant amb aquest punt de l’ordre del dia, informa que la Universitat de València 
ha aprovat ja els seus nous plans d’igualtat, de diversitat i de sostenibilitat. Dona les 
gràcies a les vicerectores competents en aquests àmbits pel seu treball, així com als 
serveis i comissions implicades en el què ha de ser el full de ruta a seguir per continuar 
avançant en un conjunt de dimensions, de valors, en els quals la nostra Universitat és 
referent a nivell estatal, que són la igualtat, la diversitat, la sostenibilitat i la inclusió. 

Seguint amb l’informe, la Sra. rectora diu que el passat mes de gener acollirem la 
reunió de la Comissió Sectorial d’Afers Estudiantils de CRUE Universidades Españolas, 
hem estat centre de discussió de temes vinculats a l’estudiantat, convivència, qualitat 
de vida, els campus. Dona l’enhorabona a la Sra. vicerectora d’Estudis per la iniciativa, 
perquè l’estudiantat ha de ser sempre el centre de la universitat, especialment de la 
universitat pública. Recorda que ella sempre ha dit que sense estudiants seríem una 
altra cosa, però no mai universitat.  

Per això, informa al Claustre de la inauguració de l’Espai Vives el passat mes de 
desembre, espai que acull serveis a estudiants, però també espais per a planificar i 
realitzar activitats per part de l’estudiantat. Espai que ha estat ja seu de reunió de CAE, 
de reunions de l’AGE, ha acollit el Congrés Nacional d’Estudiants de Matemàtiques, les 
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lligues de debat universitaris i també la presentació del llibre sobre l’edifici que va ser 
col·legi major i on tindrà lloc l’exposició d’aquesta memòria el dia 3 de març. Dona les 
gràcies a totes les persones que han fet possible la rehabilitació i també a tots els 
serveis que fan que siga possible aquesta nova atenció a l’estudiantat.  

L’Espai Vives és en si mateix un símbol de l’arquitectura al servei de les funcions 
universitàries, un símbol de la idea dels anys 20 de la ciutat universitària, basada en el 
concepte de residència d’estudiants, símbol de la transició de la dictadura a la 
universitat democràtica, símbol de l’activitat cultural universitària, i sempre amb el 
nom de qui va ser un dels primer alumnes d’aquesta Universitat, Joan Lluís Vives, un 
intel·lectual d’abast internacional, víctima de la intolerància, que va tindre que eixir de 
la seua ciutat de València, per a evitar la persecució de la Inquisició pels seus orígens 
jueus. Són ell i l’edifici símbols d’aquesta Universitat, dels seus valors i principis 
democràtics i en favor del progrés de la ciència, la societat, la memòria i el futur d’una 
Universitat que fonamenta els seus arrels en el Renaixement i que es projecta amb 
molt d’orgull cap al futur, sempre amb els nostres valors per davant. Finalment, la Sra. 
rectora dona les gràcies a totes i a tots per fer-ho possible. 

A continuació, la Sra. moderadora obri un torn d’intervencions. Diu que són tres les 
intervencions sol·licitades i els dona dos minuts a cadascun. 

L’estudiant de la Facultat de Geografia i Història Josep Andreu Picó Madramany diu 
com a estudiantat del BEA afectat directament per les inundacions que van colpejar el 
nostre País Valencià, li agradaria ser la veu de les estudiantes afectades i dirigir-se a la 
Sra. rectora per ser la seua veu. El passat 29 d’octubre la Universitat de València va 
decidir suspendre l’activitat docent d’eixa jornada, per a evitar problemes greus que 
s’esperaven al llarg del dia per les precipitacions pronosticades amb anterioritat. En 
nom de l’estudiantat afectat li agradaria donar-li les gràcies per aquesta decisió, que la 
Universitat de València va tornar a demostrar estar a l’altura del moment, front a 
aquells que no van demostrar estar a l’altura. No obstant, a aquesta bona decisió li van 
succeir una sèrie de decisions que han recaigut de forma directa en l’estudiantat 
afectat. Vol resumir algunes. El passat 11 de novembre es va reprendre de forma 
sospitada, per part de la Generalitat Valenciana, la docència en línia per tota la 
Universitat de València, quan encara hi havien pobles bruts i les connexions sense fils 
no estaven recuperades per a tothom. A més, es va fer una enquesta per a les persones 
afectades, per saber si realment ho estàvem o no. Com si les milers d’accions solidàries, 
com si els milers de vídeos, d’imatges, de notícies amb les quals ens bombardejaven 
diàriament, no fora suficient material per demostrar que realment estàvem afectades 
per la DANA. A tot açò, se li suma que no es garantia el dret a la gravació de les classes 
per als afectats, només hi era una recomanació, generant desigualtats en tot 
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l’estudiantat. Com si d’això no en fora prou, de forma sospitada, el 9 de desembre es va 
tornar, per part de la Generalitat Valenciana, a la docència presencial, al·legant que 
existien millores en les infraestructures de RENFE Rodalies. La C3 a dia de hui encara no 
està. Quan encara hi havia línies per solucionar i el servei de Metrovalencia estava 
establert de forma predeterminada, no ho estava, a dia de hui encara no hi ha servei 
de Metrovalencia. Es va tornar de nou en fer una enquesta per a les persones 
afectades, per saber si ho estàvem o no, com si no en fora prou la quantitat de notícies 
diàries amb les quals ens bombardejaven diàriament. Una vegada de nou una decisió 
presa sense tenir en compte l’estudiantat afectat. Quan es va tornar a la docència 
presencial, no es va tenir en compte el factor psicològic, post catastròfic de les 
estudiantes afectades, carregant-les de feina, treballs endarrerits i un temari que no es 
va donar per culpa de la DANA, en un marge de dues setmanes. Una càrrega que era 
sobrehumana per a l’estudiantat que havia de conviure amb el fang, els carrers trencats 
i les restes d’aquella fatídica DANA. Nosaltres entenem que evidentment és complicat 
governar aquesta Universitat en la situació tan complicada com la DANA, per tant, 
nosaltres l’únic prec que voldríem fer-li a la Sra. rectora és que es tinga més en compte 
a l’estudiantat afectat i que no tinga por en donar directrius reals al professorat perquè 
realment els estudiants ho hem patit molt greument. 

L’estudianta de la Facultat d’Economia Gloria Graciela Aronson García diu que és 
secretària general d'Unió d'Estudiants Valencians i coordinadora de l’ADR de la Facultat 
d’Economia. Es dirigeix al Claustre en nom dels seus companys d'Unió, i diu que, en 
primer lloc, complint-se en aquesta setmana quatre mesos des de l'inici de la DANA, els 
agradaria recordar a les víctimes d'aquesta tragèdia, i transmetre una vegada més tot 
el seu suport i afecte a aquells membres de la comunitat universitària damnificats, 
familiars i coneguts. Referent a això, creuen convenient posar en valor la prudent i 
encertada actuació de la Universitat de València en anul·lar la docència presencial des 
d'un inici. Així mateix, agrair al professorat, PTGAS i personal de la Universitat que, 
juntament amb l'estudiantat, ha participat en les diferents iniciatives impulsades per la 
UV, per a ajuda a les víctimes i col·laboració en les zones afectades. Quant al projecte 
InfraestructuresUV, traslladar que continuaran molt pendents de la seua evolució i 
esperen que, com fins a la data, puga mantenir-se el compliment dels terminis 
assenyalats. No obstant això, volen fer menció de la problemàtica d'aparcament, tant al 
Campus de Tarongers com en el de Burjassot. Insten, per tant, que s'estudie la 
possibilitat d'implementar mesures al respecte. Finalment, destacar que, després de 
mesos de reclam per part d'Unió, Tarongers ja compta amb un pas de vianants en 
Ramón Llull que uneix les facultats del campus, els estudiants ja no han de creuar entre 
arbustos, proposta amb la qual es pretenia evitar accidents. Li diu a la Sra. rectora que 
els agradaria que, en iniciar-se el pròxim curs acadèmic, haja conclòs el projecte 
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d'enjardinament segons el que es preveu. Així mateix, queden a l'espera que aquelles 
qüestions pendents, com la disponibilitat d'aparcament en els diferents campus, 
puguen solucionar-se al més prompte possible. 

L’estudiant de la Facultat de Ciències Biològiques Bruno Escribano Soria diu, com a 
representat de l’estudiantat y ciutadà de la zona més afectada per la DANA, l’Horta 
Sud, que vol donar les gràcies per l’acció de la Universitat en aquest tema y que gràcies 
a l’eficiència de la Universitat, en comparació amb la ineficiència de la Generalitat 
Valenciana, moltes persones como ell i altres estudiants i professors que viuen en les 
zones afectades han pogut veure a les seues famílies i amics una vegada més. També 
vol donar les gràcies a la comunitat científica d’aquesta Universitat i de totes les 
universitats, perquè creu que en aquest món de negació científica i anti-
intel·lectualitat, ara mateix és necessari l’acció de la ciència i de la raó a l’hora de fer 
polítiques en contra del canvi climàtic, que no sols ha fets danys amb la DANA sinó amb 
altres catàstrofes que hui en dia pateix el nostre món. Creu que no hi ha res més a dir, 
pot ser que hi ha hagut alguns problemes amb les classes, en temes de l’online, però 
veient l’acció que ha fet la Universitat de València, li haguera agradat que la Generalitat 
haguera segut igual d’eficient. Dona les gràcies per tot, i per la ciència, per la comunitat 
científica i per la universitat pública, crida “Vixca l’Horta Sud”. 

A continuació, la Sra. moderadora dona la paraula a la Sra. rectora per a contestar a les 
intervencions. 

La Sra. rectora dona les gràcies per totes les intervencions i també pel recolzament i la 
paciència que han tingut els estudiants en tot aquest procés, igual que el professorat i 
el PTGAS, però les intervencions han estat només dels estudiants. 

A Josep Andreu Picó li diu que és conscient que quan varen iniciar la docència online 
pensem que hi havia 9.300 estudiants nostres afectats en diferent grau. Hi havia altres 
universitats que pràcticament no tenien estudiantat afectat i les reunions que fèiem 
era amb la secretària autonòmica, director general d’universitats, Conselleria de 
Transports i rectors i rectores de les universitats públiques i privades de València. Per 
tant, quan es va plantejar reprendre la docència online, fins i tot hi havia ja alguna 
universitat que estava fent-ho. Demanarem que fora una decisió igual per a totes. No 
tocava dir que uns estudiants estaven rebent classe en una universitat i en una altra no 
estaven rebent classe. Va ser una decisió complicada, però que al final la majoria 
manava i si teníem que començar la docència, precisament per la situació del nostre 
estudiantat, del nostre professorat, del nostre PTGAS, calia que fora online 
necessàriament, no podia ser d’altra forma. Per què vàrem preguntar si estaven 
afectats o el nivell d’afectació, si ja se sabia, els vídeos ho deien, però els vídeos no 
diuen com està cada família, això no ho diuen els vídeos, ni tan sols ho diuen els 
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alcaldes o els ajuntaments quan preguntes. El que volíem saber era que feia falta a eixe 
professorat per a donar la docència online, que li podia fer falta a eixe estudiantat per a 
seguir la docència online, sent conscients i dubta que hi haguera alguna persona més 
conscient que ella, de l’estat psicològic en què molts estudiants i persones afectades 
podia trobar-se i que, a més, un estat psicològic que en eixos moments era l’impacte 
post traumàtic, però això no s’acaba i no s’ha acabat ja i esperem-ho, tant de bó 
s’enganye, els pròxims mesos i al llarg d’un any, com a mínim. Per tant, conscient de tot 
això, el que volíem era donar el millor servei, que l’estudiantat poguera seguir eixes 
classes online, per a que no es desconnectara, perquè tampoc en eixa situació és bo 
desconnectar-se totalment. Diu que ha rebut correus electrònics al seu correu 
particular d’estudiants dient-li d’anul·lar la matrícula, de deixar d’estudiar, dient que 
psicològicament no estaven preparats per a continuar i la seua resposta era que no és 
moment de prendre una decisió, anem a ajudar-vos, i anem a ajudar-vos en el que 
necessiteu i des de l’equip de direcció als degans i les deganes i directors sempre la 
seua consigna ha estat en empatia, flexibilitat i ajuda i amb eixos principis el que faça 
falta. I la flexibilitat és fonamental en aquests casos, perquè el que val per a una 
persona no val per a un altra. Per això, diu que vàrem començar amb la docència online 
i quan es va decidir la presencialitat, la recomanació era que s’utilitzara el menys 
possible els transports públics, però clar venen estudiants de fora, a peu no es pot 
vindre des de Benetússer o Catarroja. Hi havia universitats que deien que els seus 
estudiants anaven a peu, però ella deia que els seus no. Per això, en les reunions que 
es feien amb els degans, deganes i director que calia tenir en compte que els 
estudiants podrien arribar tard. En tot això, perquè era un poc el principi que tots 
compartíem, calia ser molt flexible per a que l’estudiantat no ho deixara, poguera 
continuar i fins i tot poguera fer els exàmens amb la formació rebuda. Espera que això 
s’haja complit. Aquests criteris i principis foren els que varen dirigir les decisions que es 
varen prendre en eixe moment. Han tingut a nivell tecnològic el que han necessitat, 
però és conscient que el suport psicològic es dona, s’ofereix, però en aquests moments 
la gent que patit açò està encara en una situació de estrès post traumàtic i cada 
persona reacciona d’una manera, però pot estar en una situació d’ansietat i estrès molt 
greu i molt important. Per tant, hem de continuar amb eixa flexibilitat, amb eixa 
empatia i amb eixe donar-los suport. 

A Gloria Graciela Aronson la Sra. rectora li contesta que l’enjardinament va segons el 
previst, el procés va com cal i esperem que sí s’acabe, encara que diu que sincerament 
sobre les obres no es fia de res, després de l’experiència de l’Espai Vives que s’ha 
acabat després de la data fixada. El tema de l’aparcament està treballant-se, els 
pròxims dies té una reunió el Sr. vicerector d’Economia i Infraestructures amb el 
regidor de Mobilitat per a estudiar els temes d’aparcament i de mobilitat. 
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A Bruno Escribano li dona les gràcies i sobretot per eixa confiança en la ciència, que és 
el que cal fer i cal escoltar als que saben en cada matèria. Per això, s’han organitzat 
també seminaris i jornades per a que les conclusions dels científics arriben als polítics i 
que ho tinguen en compte en la seua agenda política, per a tots els partits, ací no hi 
diferenciació ninguna. 

A continuació, la Sra. moderadora dona pas al punt 4 de l’ordre del dia. 

 

Punt 4. Informe de la Sindicatura de Greuges corresponent al curs acadèmic 2024-
2024. 

La Sra. moderadora informa que la Mesa del Claustre ha decidit que, per a presentar 
aquest punt, la Sra. síndica de Greuges disposa com a màxim de 30 minuts. Així mateix, 
qui vullga demanar la paraula en aquest punt, ho pot fer alçant la mà o preferentment 
entregant la credencial a la Mesa del Claustre abans que acabe la presentació del punt 
per part de la Sra. síndica de Greuges. Depenent del nombre de sol·licituds de paraula, 
els claustrals disposaran d’1 o 2 minuts o menys per a intervenir. 

La Sra. moderadora dona la paraula a la Sra. síndica de Greuges. 

La Sra. síndica de Greuges diu que d’acord amb els articles 237 dels Estatuts de la 
Universitat de València i 11 del Reglament d’organització i funcionament de la 
Sindicatura Universitària de Greuges és funció de la síndica presentar al Claustre, cada 
curs acadèmic, un informe de la seua activitat. 

En compliment d’aquesta normativa es presenta aquest informe sobre l’activitat 
desenvolupada durant el passat curs acadèmic 2023-2024, sumant-se a la 
transparència inherent a la institució, fent-lo públic per al general coneixement de la 
comunitat universitària. 

La Sindicatura de Greuges és l’òrgan de la Universitat constituït per a l’exercici de les 
funcions legalment atribuïdes a la figura del defensor universitari, és a dir, ha de vetllar 
pel respecte als drets i llibertats de la comunitat universitària, davant les actuacions 
dels diferents òrgans i serveis de la Universitat. La seua actuació ha d’estar presidida 
pels principis d’independència, autonomia i confidencialitat. 

En l'elaboració d'aquesta memòria d'activitats s'han sistematitzat les intervencions 
ateses aquest passat curs, amb la cura de no revelar dades de caràcter personal per a 
salvaguardar la confidencialitat i anonimat dels interessats. Les activitats que ací es 
reflecteixen cerquen facilitar la detecció i esmena de possibles deficiències en el 
desenvolupament dels processos acadèmics i administratius, tractant de contribuir a 
millorar la qualitat de l'ensenyament superior com a servei públic i, alhora, participar 
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en la desitjable aspiració de mantenir una major i més rica relació amb els integrants 
de la comunitat universitària. 

Com cada curs, aquest informe pretén ser una eina per debatre sobre la situació de la 
nostra Universitat. En el curs 2023-2024 s’han atès un total de 134 expedients, dels 
quals 31 han sigut consultes i 103 reclamacions. Del total d’intervencions s’han resolt 
108 expedients, 13 han estat desistits, 5 han estat derivats i 8 no han sigut admesos, 
normalment per estar pendent d’una resolució administrativa, o per no tenir aquesta 
Sindicatura competències. A més, s’han emès 11 recomanacions dirigides als serveis i 
òrgans competents, relatives als temes següents: enquestes d’avaluació del 
professorat, recomanació al coordinador d’un programa de doctorat, publicació en la 
web de manera clara i transparent dels condicionants per a obtenir el C1 de valencià, 
prolongació de permanència en el servei actiu, ampliació del permís per maternitat per 
a famílies monoparentals afegint la part que correspondria al altre progenitor, 
concessió de la menció de matrícula d’honor, aplicació del nou Reglament de 
professorat emèrit en la convocatòria de l’any 2023, aplicació dels criteris inclosos en la 
circular per la interpretació del criteri de jerarquia en l’elecció de la docència del 
professorat universitari, bonificació en la matrícula de segon any d’un màster per haver 
obtingut la menció de matrícula d’honor i ordenació de les llistes per a triar pràctiques 
externes. 

A més, s’han fet 55 actuacions que no han derivat en expedients i que, per tant, no 
estan comptabilitzades en aquest informe, normalment perquè tenen el seu origen en 
consultes i fins i tot reclamacions de persones que no sent membres de la comunitat 
universitària desitgen integrar-se en ella o perquè finalment no arriben a formalitzar 
una reclamació o consulta. Encara que els temes són molt diversos, els més nombrosos 
fan referència a la preinscripció universitària, a les posteriors llistes d’espera i a 
problemes i errors informàtics relacionats amb la matrícula, així com al límit temporal 
màxim de les successives crides i a l’impediment legal que resten places sense cobrir.  

També s’han rebut sol·licituds d’informació sobre el procés d’admissió als graus en 
Medicina i Infermeria que s’han redirigit als centres corresponents. Així mateix, s’han 
rebut consultes i peticions sobre els temes en què la Sindicatura no té competències. 
D’altra banda, en aquells expedients en què no s’han esgotat les fases administratives 
corresponents, s’ha aconsellat acudir a les instàncies competents. 

A més a més, de conformitat amb el Protocol de la Universitat de València per a 
l’actuació i resposta davant l’assetjament sexual, per raó de sexe i altres assetjaments 
discriminatoris, el present informe ha d’incorporar informació proporcionada per la 
Comissió de Garanties i les comissions especialitzades, amb dades estadístiques, dels 
casos d’assetjament plantejats al si de la Universitat, així com del seu seguiment. 
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Durant el curs 2023-2024 es van presentar un nombre total de 21 incidències, 16 
denunciants han sigut de l’estudiantat, 1 PTGAS i 4 PDI, 20 corresponen a l’àrea 
d’assetjament sexual i per raó de sexe i 1 a l’àrea d’altres assetjaments discriminatoris. 

La Comissió de Garanties va tractar 6 casos, que han derivat en: 1 resolució amb 
mediació; 3 casos on s’inicien les actuacions previstes al protocol i es proposa la 
derivació a la via informal de resolució de conflictes, però la persona denunciant no va 
ratificar finalment;  1 cas derivat a expedient disciplinari; i 1 cas desestimat perquè no 
era d’aplicació el protocol d’assetjament. També es va registrar un cas d’assetjament 
sexual greu que va passar directament a denúncia policial, sense intervenció de la 
Comissió de Garanties. 

Pel que fa a les reclamacions rebudes, a totes se’ls ha donat resposta. Aquesta ha sigut 
favorable en el 57% dels casos i desfavorable en el 43%. En termes absoluts, per 
col·lectius es confirma el fet que la majoria dels expedients procedeixen de l’alumnat 
(el 66,42% del total, que es corresponen amb 89 expedients), aquest percentatge 
afecta el 71,80% a l’alumnat de grau; el 25,64% del de postgrau, i el 2,56% a altres com 
el Centre d’Idiomes, usuaris del Servei d’Esports i proves d’accés per a majors de 40 
anys. La resta es distribueix entre el PDI (26,14%) i el PTGAS (7,38%). 

Ateses les dades desagregades per gènere constatem que les dones han presentat més 
sol·licituds d’intervenció (60%) que els homes (40%). 

Respecte a la caracterització dels problemes que es plantegen a la Sindicatura, no 
difereixen, en general, dels que aborden els defensors i les defensores de la resta 
d’universitats espanyoles. 

Així, entre el col·lectiu de l’estudiantat continuen destacant els problemes d’índole 
acadèmica: problemes relacionats amb la matrícula; amb la tesi doctoral; amb el TFG; 
obertura d’expedient disciplinari; canvis d’horari i grup; impugnació de qualificacions, 
beques i ajudes, etc. També es va tractar un tema relatiu al robatori de patinets i 
bicicletes al Campus de Burjassot. 

Pel que fa al col·lectiu del personal tècnic, de gestió i d’administració i serveis, la 
Sindicatura ha obert 13 expedients, la majoria dels quals fan referència al procés 
d’estabilització. També es van tractar temes relatius a assetjament; assistència a cursos, 
congressos i jornades; borsa de treball; conflictes amb PDI; oposicions; reconeixement 
de serveis prestats; reducció de jornada, i, igual que en el col·lectiu anterior, robatoris 
de bicicletes i patinets al Campus de Burjassot. 

Quant al personal docent i investigador, s’han obert 32 expedients que tracten temes 
relatius als criteris de jerarquia en l’elecció de la docència del professorat universitari; 
convocatòries de places de professorat; conflictes amb altres PDI; avaluació de la 
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docència; complement autonòmic; promoció professional; revisió d’exàmens, etc. Entre 
els temes englobats en ‘altres’, destaquen els relacionats amb la petició d’ampliació del 
permís de maternitat per a les famílies monoparentals i amb l’aplicació del nou 
Reglament del professorat emèrit. 

La Sra. síndica de Greuges vol fer especial menció a la creació de la Xarxa de 
Sindicatures de Greuges i Defensories Universitàries de la Comunitat Valenciana 
(SIDUV), la qual es va constituir el 15 de maig de 2024 i aglutina les Sindicatures de 
Greuges i Defensories Universitàries de les universitats públiques i privades amb seu a 
la Comunitat Valenciana (UPV, UJI, Universitat Miguel Hernández d’Elx, Universitat 
d’Alacant, VIU, CEU Cardenal Herrera, Universitat Catòlica de València San Vicent Màrtir 
i la Universitat de València). La Sindicatura de Greuges de la Universitat de València 
ostenta la presidència, mentre que la secretaria recau sobre la Defensoria Universitària 
de la Universitat d’Alacant. La finalitat de SIDUV és posar en comú temes d’àmbit 
universitari, promocionar el debat, organitzar activitats conjuntes i contribuir a la 
millora de la qualitat universitària de les universitats valencianes. 

En aquest context, es va celebrar el 26 de setembre de 2024, la I Jornada SIDUV sobre 
salut mental, recursos a disposició del PDI i del PTGAS, organitzada per aquesta 
Sindicatura de Greuges amb la col·laboració de la Conferència Estatal de Defensories 
Universitàries (CEDU) i la Universitat de València. La Jornada va tindre lloc a aquesta 
mateixa aula, l’Aula Magna de la Facultat de Medicina i Odontologia, i la inauguració va 
estar a càrrec de la Sra. rectora de la Universitat de València, el director general de 
Universitats de la Comunitat Valenciana i la Sindicatura de Greuges de la Universitat de 
València. 

Per acabar, la Sra. síndica de Greuges diu que li agradaria assenyalar que des de la 
Sindicatura de Greuges s'ha intentat complir regularment amb les funcions que té 
atribuïdes estatutàriament, oferint atenció i ajuda en la resolució de les diverses 
situacions i conflictes, servint, a vegades, de mecanisme d’intermediació o assumint 
funcions conciliadores i d’escolta activa. També s'ha fet ús de la principal eina amb què 
compta la Sindicatura, la recomanació adreçada a l’òrgan o servei competent, sempre 
amb el propòsit de millorar la qualitat de l’ensenyament superior universitari i de la 
prestació dels diferents serveis per part de la Universitat. 

Vol reconèixer i agrair públicament l’esforç i el treball de l’equip que l’ha acompanyat 
aquest curs 2023-2024 i molt particularment el paper desenvolupat per Cristina García 
Ostbye, anterior vicesíndica de PTGAS. 

Agraeix a tota la comunitat universitària la seua col·laboració i predisposició per ajudar 
a resoldre els assumptes que han arribat a la Sindicatura, així com la comprensió de 
totes aquelles persones que s’han confiat a aquest òrgan. 
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Tot i que no ha estat mai la seua intenció, com sempre, si la seua actuació en algun cas 
ha ocasionat alguna contrarietat o incomoditat, tant a qui ha estat objecte de la queixa 
com a la persona interessada, demana disculpes. Dona les gràcies. 

La Sra. moderadora informa que no s’ha rebut cap sol·licitud de paraula i, per tant, 
dona pas al punt 5 de l’ordre del dia. 

 

 

Punt 5. Torn obert de paraules. 

La Sra. moderadora informa que qui vullga demanar la paraula en aquest punt, ho pot 
fer alçant la mà o preferentment entregant la credencial a la Mesa del Claustre. 
Depenent del nombre de sol·licituds de paraula, els claustrals disposaran d’1 o 2 
minuts o menys per a intervenir. 

La Sra. moderadora obri un torn d’intervencions. Informa que s’han rebut cinc 
sol·licituds de paraula i que disposaran d’un minut cadascun per intervenir. 

L’estudiant de la Facultat d’Infermeria i Podologia Joan Úbeda Gironés diu que és el 
coordinador general de SAÓ. Indica que hui és el dia en què assumeix la responsabilitat 
de ser membre del Consell de Govern, amb la ferma convicció de defensar allò que ens 
uneix i ens fa créixer com a societat: la universitat pública i en valencià. Vivim temps de 
reptes, però també d’oportunitats. La universitat pública ha de continuar sent un espai 
de coneixement, de pensament crític i de transformació social. Apostar per la 
universitat pública és apostar pel futur, per una societat més justa, més preparada i 
més lliure, però sobretot destacar una lluita que hui en dia ens incumbeix, a totes i a 
tots, que lluitarem de la mà de la Universitat de València i és la defensa de la nostra 
llengua, ja que no sols es defendre la llengua que parlem, sinó també la nostra cultura, 
els nostres arrels, les nostres tradicions, però sobretot la nostra identitat com a 
valencians i valencianes. Diu que des de SAÓ treballaran incansablement per garantir 
que la universitat pública siga un espai de inclusió, de qualitat i de compromís social i 
ho faran des del diàleg, però també des de la fermesa, perquè no renunciaran a la seua 
responsabilitat. 

El representant del personal tècnic, de gestió i d’administració i serveis del Servei 
d’Informàtica Josep Vicent Sala Siscar vol simplement fer un suggeriment. Diu que 
estem en una època en la qual poc a poc van a haver més jubilacions i van a eixir més 
oposicions a la Universitat. Els últims anys la Generalitat Valenciana ha pres la política 
de que quan es fan oposicions, quan publiquen els resultats penjen a la vegada els 
exàmens. És una cosa que també últimament la Universitat Politècnica està fent i creu 
que és un bon exercici de transparència i facilita als opositors tenir accés a exàmens per 
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a preparar-se. Proposa que, a partir d’ara, siga política de la Universitat de València que 
quan es publiquen les plantilles o els resultats que, a la vegada, es façen públics els 
exàmens. 

L’estudianta de la Facultat de Dret Laura Nebot Astasio diu que és la coordinadora de 
l’AGE i que va a parlar en representació dels estudiants d’Ontinyent, que no poden 
estar ací i creu que és prou important escoltar el que tenen que dir. Malgrat formar 
part de la Universitat de València i pagar el mateix preu de matrícula que la resta de 
d’estudiants, aquest campus no disposa de les mateixes condicions ni dels mateixos 
recursos que altres centres. Aquesta situació genera una desigualtat que cal abordar 
amb urgència. El Campus d’Ontinyent pateix mancances greus en infraestructures i 
serveis bàsics. Actualment no existeix una cafeteria on l’alumnat puga cobrir 
necessitats bàsiques durant la jornada acadèmica. Però una de les carències més 
preocupants que afecta als estudiants d’Infermeria i CAFE és la manca d’una morgue 
on realitzar les pràctiques d’anatomia. És comprensible que les condicions estructurals 
del campus dificulten la instal·lació d’una morgue pròpia, no obstant això, existeixen 
alternatives viables que no s’han posat en marxa. Una part dels diners que l’alumnat 
aporta a la matrícula podria destinar-se a habilitar un servei de transport que facilite el 
desplaçament a les instal·lacions de València, garantint així l’accés a una formació 
completa i de qualitat. Aquesta no és l’única reivindicació, també es reclama la 
necessitat d’un professorat estable, que permeta un seguiment acadèmic continu i 
garantit. La falta de personal o la inestabilitat de les contractacions afecta directament 
la qualitat de l’ensenyament i és imprescindible que es cobrisquen les places vacants 
de manera ràpida i eficient. Un altre problema rellevant és l’absència d’un sistema de 
transport per a desplaçar-se al centre de les pràctiques, actualment molts estudiants 
han d’assumir despeses elevades per a poder realitzar-les, la qual cosa suposa un 
obstacle afegit per aquells amb menys recursos econòmics. Es considera fonamental 
implementar un servei de transport o, en el seu defecte, establir ajudes econòmiques 
específiques per a aquells desplaçaments. L’alumnat del Campus d’Ontinyent no pot 
continuar en una situació de desigualtat respecte als altres campus de la Universitat de 
València. És responsabilitat de les institucions garantir que, tots els estudiants, 
independentment d’on cursen els seus estudis, tinguen accés a una formació pública, 
de qualitat i en igualtat de condicions. És moment d’actuar i assegurar que cap 
estudiant es veja discriminat pel lloc on estudia. 

L’estudianta de la Facultat de Psicologia i Logopèdia María de las Virtudes Martínez 
López-Atalaya diu que és claustral per part del BEA. Diu que aquesta setmana ha 
començat la votació per a la consulta de la llengua base als centres educatius públics 
valencians. Una consulta que atenta directament contra la nostra llengua, ja en perill, i 
contra la nostra identitat com a valencianes. Volen agrair a la Universitat la publicació 
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del seu informe contra la llei reguladora l’any passat i demanen que el reforçe davant la 
situació límit. Preguen a la UV que es continue posicionant en contra i demanen també 
la seua supressió. L’educació en valencià és un dret fonamental per al BEA, per a totes, i 
es demana a la UV que estiga a l’avantguarda d’aquesta. Sí al valencià. 

El professor de la Facultat d’Infermeria i Podologia Antonio Merelles Tormo diu que 
s’ha parlat d’assistir a classe i de les classes online, però li agradaria fer esment també 
que cap estudiant d’Infermeria s’ha quedat sense pràctiques pel tema de la DANA. Les 
pràctiques han sigut també un cavall de batalla molt important, no només en 
Infermeria també en altres titulacions, però s’ha fet tot el possible perguè ningú perda 
la possibilitat de fer les pràctiques en els centres de salut, en els hospitals tenen més 
possibilitat d’esmorteir l’impacte, que se sàpiga. Del tema dels aparcaments, diu que li 
entren contradiccions, perquè tots pensàvem que desprès de la pandèmia les coses 
anaven a canviar, ara també pensàvem que amb el tema de DANA igual, les coses 
podien canviar, però la defensa està en millorar, triplicar i quadruplicar de forma 
gratuïta els transports públics. El tema dels aparcaments privats, la llibertat privada 
d’accedir als llocs, li entren contradiccions de cara al futur. D’altra banda, diu que el 
compostador de la Facultat d’Infermeria i Podologia funciona de meravella, sense olors, 
sense insectes, tenen compost i el podran compartir amb tota la Universitat, i altres 
universitats tant de bo es pugen al carro. 

A continuació, la Sra. moderadora li dona la paraula a la Sra. rectora per a contestar les 
intervencions. 

La Sra. rectora dona les gràcies de nou per totes les intervencions. Contestant, en 
primer lloc, a Joan Úbeda li diu que per suposat que continuarem amb la defensa de la 
llengua, la cultura i els arrels, qui perd els orígens perd la identitat com diu Raimon i, 
per tant, som la Universitat de València, tenim uns arrels i tenim uns valors. En això 
estem tots junts. Ho enllaça amb el que també demanava María de las Virtudes 
Martínez de defensa de la llengua i sí al valencià, diu que per suposat que sí al valencià 
i nosaltres continuem amb el nostre pla de valencià, continuem amb la nostra docència 
en valencià i, per tant, torna a repetir, som la Universitat de València i això és un 
identificador nostre, un valor nostre com és la llengua, és la cultura i tots els nostres 
valors que abans ja ha esmentat. 

A Josep Vicent Sala li contesta que li sembla molt bé, que és un avanç cap a la 
transparència que es penjen resultats, plantilles, exàmens, tot el que faça falta si ajuda 
més a la preparació. Ho traslladarà ací si, a més, està fent-se ja en altres òrgans, no 
tenim el per què no fer-ho, cal fer-ho tot el més transparent possible. 

A Laura Nebot li diu que Ontinyent és zona tupper, el tema d’una cafeteria dins, 
integrada en el campus, Ontinyent està integrat dins de la ciutat totalment, per tant, hi 
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ha moltes cafeteries al voltant, no hi ha possibilitat de que es licite una cafeteria dins 
del campus, perquè ningú aposta per això. No hi hauria ningú que volguera fer-se 
càrrec, de fet s’ha intentat. Després hi ha altres temes que no li agrada escoltar-los, 
però si existeixen, tenim un director del Campus d’Ontinyent que és José Cantó, ell és la 
persona responsable de coordinar tots els temes acadèmics que sorgeixen i si hi ha un 
problema d’infraestructures caldrà parlar amb el vicerector d’Infraestructures, si hi ha 
un problema de transport doncs el mateix. El tema del transport és un tema que s’ha 
reivindicat moltíssim i és molt complicat el transport a Ontinyent, però nosaltres 
seguim reivindicant el facilitar el transport a l’estudiantat. Posar autobusos, caldria 
veure-ho, però autobusos en quin horari?, tot el dia cada hora?, de matí que tornen a 
migdia?, de vesprada que tornen per la nit?, és un tema que caldrà veure-ho amb la 
persona responsable de coordinar els problemes de les diferents titulacions. Ja no diu 
dels deganats que tenen eixa titulació, però precisament per estar allí i conèixer el 
problema in situ està aquest director que s’ha d’encarregar d’això. Li agradaria que ho 
parlaren amb ell directament i que ell parlara directament amb l’equip de direcció en 
tot el que fera falta. El tema de les pràctiques d’anatomia, s’han de fer, es tindrà que 
veure si allí es poden fer i si no facilitar el que les façen ací en la Facultat de Medicina, 
però tot això requereix una coordinació i tenim les persones adients que estan 
delegades perquè ho coordinen. Diu que pren nota i també el vicerector 
d’Infraestructures perquè també li toca això. Sobre el tema d’Infermeria també pren 
nota sobre el tema de les pràctiques. Ho veurem tot, però diu que va a parlar-ho amb 
la persona responsable que tenim en el Campus d’Ontinyent. 

Finalment, dona les gràcies a totes i a tots, per la seua col·laboració, pel seu treball i 
per continuar tots units defensant el que són els valors de la Universitat de València. 

 

I, com que no hi ha més assumptes a tractar, es clou la sessió, a les 11 hores i 20 
minuts, del contingut de la qual, com a secretària general, done fe i amb el vistiplau de 
la presidenta estenc aquesta acta. 

 
Vist i plau, 

 

La rectora      La secretària general 
 
 
 
 
 
María Vicenta Mestre Escrivá   María Elena Olmos Ortega 
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